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Allereerst wil ik u allen bedanken voor de positieve woorden en blijken van waardering voor allen die aan 
de totstandkoming van deze begroting hebben meegewerkt. Terecht wordt er door deze Raad opgemerkt 
dat het een enorme prestatie is geweest om de drie decentralisaties in het sociale domein hun plek te 
geven. Een plek waarbij een extra post van ruim 12 mj aan de bestaande van 6 mj wordt toegevoegd, tot 
een totaal van maar liefst ruim 18 mj voor het gehele sociale domein. Dit is niet zonder gevolgen 
gebleven zoals velen van u ook hebben opgemerkt. Er is een andere indeling ontstaan, waardoor het 
lastig is om altijd 1 op 1 vergelijkingen te kunnen maken met de vorige begroting. Maar dat wisten we van 
tevoren. We hopen dat met de reactie op de VVD lijst van dubbelingen, die afgelopen donderdag op het 
RIS is geplaatst, in elk geval een deel van vergelijkingen beter te maken zijn. U kunt natuurlijk altijd 
tussentijds even een afspraak maken bij de afdeling, indien onduidelijkheden blijven bestaan. 
 
Met deze begroting breekt een nieuw tijdperk aan, zoals de fractie van GB terecht opmerkt. Een tijdperk 
waarin de gemeente in eerste instantie verantwoordelijk is voor de zwakkeren in de samenleving. Tevens 
een periode waarin de inwoners van ons land meer moeten gaan doen vanuit eigen kracht en netwerk. 
Dit vraagt om sociale cohesie en solidariteit. Dalfsen heeft daarvoor de tijd genomen om dit op een 
verstandige en verantwoorde wijze te doen. Enerzijds financieel verantwoord, maar ook en dat wil ik 
graag benadrukken sociaal-maatschappelijk verantwoord. De zorgvuldigheid is daarbij niet uit het oog 
verloren. Voor wat betreft de tijdelijke arbeidscontracten voor de WSW via WEZO, heeft u in de krant 
kunnen lezen dat de gemeenten Zwolle en Raalte inmiddels besloten hebben deze om te zullen zetten in 
vaste dienstverbanden. Op verzoek van het A.B. van Wezo, dd 8 oktober j.l. is de ambtelijke 
voorbereidingsgroep opnieuw aan het rekenen gegaan. De resultaten hiervan zijn minder negatief, mede 
dank zij aanpassingen in september jl. door het ministerie. 
Ook vandaag is er nog het grootste deel van de dag verder gerekend aan de financiële consequenties 
voor Dalfsen. Vanwege de andere opbouw van deelnemers, wel of niet gedetacheerd, wel of geen 
Wajong etc. is het heel lastig om een goed beeld te verschaffen. Morgen wordt het in het college 
toegelicht en besproken. Wij blijven u er over informeren en zodra definitieve besluitvorming verantwoord 
is zullen we dat ook doen. Wees er van verzekerd dat ook de sociale en maatschappelijke impact een 
belangrijke rol speelt. 
 
Het Waterfront begint langzamerhand vorm te krijgen. Er is alleen een flinke tegenvaller bij de kademuur. 
Bij het weghalen van de oude damwand, bleek deze verankerd te zijn aan de kademuur. Er is enige 
schade gemaakt. Dit is in principe voor het Waterschap, die ook nog altijd eigenaar is. Samen met het 
Waterschap proberen we nu een kwalitatief goede oplossing te vinden en een win situatie voor beide 
partijen te creëren. Strikt formeel valt de kade niet onder het plangebied van het Waterfront, we vinden 
alleen dat het er optisch wel bij hoort. Daarnaast is de projectontwikkelaar positief gestemd over de 
verkoop van de grote appartementen. Er wordt alles aan gedaan om voldoende kopers te realiseren 
zodat met de bouw gestart kan worden. 
Het onderzoek naar de noodzakelijke renovatie en onderhoud van de Schakel ligt op schema. 
De vraag speelt of de gemeente voor de decentralisaties extra geld kwijt is. Hier is geen rekening mee 
gehouden in de begroting. Vermoedelijk doelt u op het verschil in de begroting van 2015 en die van 2014. 
Deze zijn te verklaren door mutaties in de reserve decentralisaties (1,9 m)  en verschuivingen, zoals al 
eerder gezegd in de programma’s. Naast het bestaande budget van ca. 6 m euro wordt het aangevuld 
met uitkering van het Rijk voor een bedrag van ca 12,7 m. Hiermee komt het totale budget op ruim 18 m. 
Daar gaan we het voor doen, volgens afspraak binnen de budgetten die er voor beschikbaar zijn.  
De fractie van het CDA vraagt om een één op één persoonsgerichte communicatie, gelet op de te 
verwachten lagere klantwaardering. U begrijpt dat dit voor de gemeente ondoenlijk is. Bovendien is het 
de vraag of hier de gemeente wel in alle gevallen aan zet is. In het kader van de WSW zijn dat in eerste 
instantie de huidige werkgevers. Nu zij duidelijkheid hebben dienen zij de handschoen op te pakken, dat 
is ook zo afgesproken. Op het gebied van het sociale domein mbt WMO en Hulp bij het huishouden 
hebben we een voorlichtende taak, die is het afgelopen jaar ook ruimschoots ingevuld evenals op het 
gebied van jeugdzorg. De voorlichtingsbijeenkomsten in Lemelerveld, Nieuwleusen en Dalfsen bleken 
een schot in de roos er was veel belangstelling met gerichte vragen. Nu ligt de bal in onze beleving 
echter op de speelhelft van de instanties die de zorg gaan verstrekken. Ik zeg nadrukkelijk op welk 



speelveld, wij zijn immers ook partij en blijven het spel nauwlettend volgen en sturen bij waar dit nodig 
blijkt. 
De indicatoren van 2014 worden in deze begroting deels gemist. Voor een deel komt dit omdat in de 
voorliggende begroting van 2015 het raads- en coalitiedocument is verwerkt, met andere speerpunten. 
Dit betekent ook andere doelen en indicatoren, met ingang van de volgende begroting kan dit worden 
hersteld, we stellen voor om dit via de werkgroep planning en control te laten lopen.  
 
Het college is zeer verheugd over de gekozen opstelling door de Raad: vertrouwen in het college, niet 
willen sturen op incidenten, de vraag om flexibele opstelling en niet bang te zijn om fouten te maken. We 
gaan fouten maken, die zijn zelfs al gemaakt. Het getuigt van moed om deze onder de ogen te zien en te 
erkennen en vervolgens op te lossen. Daarbij hebben Raad, College en ambtelijke afdelingen elkaar 
nodig voor steun en vertrouwen. 
Onder de nieuwe participatiewet is het de bedoeling dat ook mensen met een WWB uitkering toegeleid 
worden naar arbeid. We verwachten weliswaar een kleine stijging van 170 bij de nulmeting naar 180 en 
vervolgens een stabilisering. Dit omdat via de Stg. Dalfsen Werkt samen met bedrijfsleven in de breedste 
zin van het woord er keihard gewerkt zal worden aan banen voor deze doelgroep. Ook valt het te 
verwachten dat het instrument tegenprestatie een positieve bijdrage gaat leveren aan het terugdringen 
van WWB uitkeringen. Daarnaast wijs ik in dit verband op de landelijke doelstelling om in 2024 125.000 
nieuwe banen te realiseren voor de doelgroepen. Hierbij zij opgemerkt dat de nieuwe wetgeving op dit 
gebied veel minder vrijblijvend is.  
 
Er zit nog ruimte in de begroting, ja maar niet zo veel als de CU veronderstelt, op blz. 12 kunt u lezen dat 
diverse stelposten zijn komen te vervallen, waaronder die voor nieuw beleid. 
Voor wat betreft de Trefkoele+ is er vorige week een overzicht gemaakt door de afdeling financiën, na 
verzoek tijdens de technische sessie en op het RIS geplaatst. Hierin is te zien na alle plussen en minnen, 
dat de uiteindelijke exploitatie van de Trefkoele+ naar verwachting een voordeel zal opleveren van 39.000 
in plaats van de afgesproken neutrale invoering. U heeft gelijk als u zegt dat u van de oorspronkelijke 
cijfers weinig te maken viel. Zo verging het mij ook, maar nu begrijp ik het zelfs. 
De kaders voor gebruik van de frictiepot worden, zoals 2 weken geleden toegezegd, met enige spoed 
opgesteld. Donderdag a.s. staat daar een afspraak voor gepland. 
Op het gebied van de N wegen is er veel aan de hand. Er is inmiddels een bestuurlijk akkoord voor de 
verbetering van de N35 tussen Wijthmen en Hellendoorn, waar het Rijk 5 en de provincie 10 m. insteken. 
Ambtelijk is er voortdurend contact over de planvorming rond N340/N377 Ook op bestuurlijk niveau 
hebben contacten plaatsgevonden. Uw wens om tot een behandeling in de Raad te komen ligt lastig. In 
informerende zin is veel mogelijk, echter zolang de Provincie binnen de kaders van het PIP (provinciaal 
inpassingsplan) blijft kunnen wij niet zoveel eisen. Wel mag ik constateren dat er een goed en 
constructief overleg plaatsvindt, zodra er meer duidelijkheid is willen we de Raad informeren. Overigens 
moet ik de fractie van D66 teleurstellen. Wij vinden het zeer onverstandig om voor een Provinciale weg, 
waar door de Provincie het budget is gekort van 260 m naar 160 m zoveel geld uit te trekken en zullen 
dat dus niet aan u voorstellen. 
Er zijn plannen in het kader van de bereikbaarheid van Zwolle, om tot een betere fietsverbinding te 
komen van Ommen via Dalfsen naar Zwolle, maar in een zeer prematuur stadium. De term F340 is een 
leuke want een schitterend model van Ferrari. Maar we zijn er dus ambtelijk over in gesprek. 
 

 



 
 
De stijging van de belastingen met 1% is de inflatiecorrectie. Sommige tarieven, denk aan rijbewijzen en 
reisdocumenten zijn door de Rijksoverheid vastgesteld. Voor een aantal andere verwijs ik naar de tekst 
die morgen op het RIS zal verschijnen, vanwege het wat meer technische karakter. 
Ten aanzien van de tarieven voor rijbewijzen en reisdocumenten geldt dat deze tarieven door de 
Rijksoverheid bepaald worden tot een maximum. Hierdoor worden de eigen kosten niet volledig gedekt, 
een dekkingspercentage van 100% is daardoor niet haalbaar. 
Voor de omgevingsvergunning (bouwen) geldt de verwachting dat de lasten en baten de komende jaren 
meer in evenwicht komen. 
Gelet op  het feit dat de begraafplaatsen een parkachtig karakter hebben is een hoge mate van 
kostendekkendheid moeilijk te realiseren.  
Ten aanzien van de inzameling van het huishoudelijk afval heeft u onlangs besloten tot een stapsgewijze 
verhoging.   
 
 
Voor komend jaar zijn nog niet alle gevolgen van de drie decentralisaties verwerkt, vooral niet voor wat 
betreft de personele (FTE’s) gevolgen. Er is geconcentreerd op een zo soepel mogelijke invoering in het 
kader van de zachte landingen. Er zullen ongetwijfeld extra FTE’s nodig zijn, maar daar is in de diverse 
budgetten ook geld voor geoormerkt door het Rijk en zullen dus daar uit betaald worden. Naar 
verwachting zit er nog rond de 100.000 euro in voor arbeid. 
 
Tot slot geeft de fractie een herinnering af:  
zitbankje Rechteren is in de planning van 2015 opgenomen door de afdeling 
fietspad Vechterweerd komt volgende week in het college 
of er extra kosten N340/377 zijn, is pas bekend als de plannen definitief zijn. 
 
Aan de PvdA kan ik melden dat feitelijk de leerwerkbanen straks via de nieuwe stichting zullen gaan 
lopen. Afhankelijk van de individuele problematiek wordt per cliënt maatwerk geleverd, waaronder ook 
leerwerken. 
Het financieel scherper aan de wind varen zou pas uit de jaarrekening 2015 kunnen gaan blijken. De 
begroting die nu voorligt is door de afdeling financiën tegen het licht gehouden en posten die langere tijd 
niet gebruikt zijn, zijn er uit gehaald. Echter er zit in elk geval nog een bedrag van 400.000 in van de 
WMO die de Raad bij de vjn niet wilde aframen. 
Op het gebied van openbaar vervoer zal de komende twee jaren ook e.e.a. gaan wijzigen. Het huidige 
provinciale budget van 48 m. geeft 8m te veel uit. De provincie heeft een task force ingesteld waarbij de 
gemeenten nadrukkelijk wordt gevraagd om te participeren. De ideeën over combineren van 
vervoersstromen goede aansluitingen, fietsverbindingen en betaalbaar openbaar vervoer spelen daar een 
belangrijke rol bij. Maar de tweede opmerking zo mogelijk nog veel meer: slimme combinaties, 
doelgroepenvervoer, vrijwilligers en burgerparticipatie bij vervoer bieden wellicht meer soelaas. Plannen 
hiervoor kunt u waarschijnlijk vanaf de 2

e
 helft volgend jaar tegemoet zien. Dit is vooral afhankelijk van 

besluitvorming door Provinciale Staten. 
Pas als de visie van de provincie in dit verband, vorm heeft gekregen is het zinvol lokale plannen vorm te 
geven. Wij zien op dit moment nog geen noodzaak om een professionele projectleider voor alleen 
Lemelerveld te gaan faciliteren. Het raakt straks alle kernen. 
U zult van ons geen voorstellen tegemoet kunnen zien om de kortingen, die de Raad mede vorm heeft 
gegeven in 2010, weer geheel of gedeeltelijk ongedaan te maken. 
 
De fractie van de VVD kan ik zeggen dat u 
Over de Stand van zaken voortgang van het proces tot uittreding gemeente Dalfsen uit de GR Wezo 
wordt u tijdens de commissie van 17 november a.s. geïnformeerd. 


